ΕΠΙΘΕΤΑ  Γ΄   ΚΛΙΣΗΣ
ΑΣΚΗΣΕΙΣ

1/  Να γράψετε τους τύπους των επιθέτων που ζητούνται στην παρένθεση :


	γλυκύς, γλυκεῖα, γλυκύ
(γεν. εν. και πληθ. θηλ.)
	γλυκ
	ἥμισυς, ἡμίσεια, ἥμισυ
(αιτ. εν. και πληθ. ουδ.)
	ἥμισ

	
	γλυκ
	
	ἡμίσ / ἡμίσ

	θῆλυς, θήλεια, θῆλυ
(δοτ. εν. και πληθ. αρσ.)
	θήλ
	εὐρύς, εὐρεῖα, εὐρύ
(ονομ. εν. και πληθ. ουδ.)
	εὐρ

	
	θήλ
	
	εὐρ

	ταχύς, ταχεία, ταχύ
(γεν. εν. και πληθ. ουδ.)
	ταχ
	ἡδύς, ἡδεῖα, ἡδύ
(αιτ. εν. και πληθ. αρσ.)
	ἡδ

	
	ταχ
	
	ἡδ


	γλυκύς, γλυκεῖα, γλυκύ
(γεν. εν. και πληθ. θηλ.)
	γλυκείας
	ἥμισυς, ἡμίσεια, ἥμισυ
(αιτ. εν. και πληθ. ουδ.)
	ἥμισυ

	
	γλυκειῶν
	
	ἡμίσεα / ἡμίση

	θῆλυς, θήλεια, θῆλυ
(δοτ. εν. και πληθ. αρσ.)
	θήλει
	εὐρύς, εὐρεῖα, εὐρύ
(ονομ. εν. και πληθ. ουδ.)
	εὐρύ

	
	θήλεσι
	
	εὐρέα

	ταχύς, ταχεία, ταχύ
(γεν. εν. και πληθ. ουδ.)
	ταχέος
	ἡδύς, ἡδεῖα, ἡδύ
(αιτ. εν. και πληθ. αρσ.)
	ἡδύν

	
	ταχέων
	
	ἡδεῖς































[image: ] Σωστό! Μπράβο!









2/  Να μεταφέρετε τις φράσεις στην πτώση που ζητείται :



	βαθὺ πέλαγος (γεν. εν.)
	βαθ πελάγ
	βαρὺ πένθος (ον. πληθ.)
	βαρ πένθ

	θρασὺς ἀνήρ (δοτ. εν.)
	θρασ ἀνδρ
	βραδεῖα ὁδός ( γεν. πληθ.)
	βραδει ὁδ

	ὀξὺς ἦχος (αιτ. εν.)
	ὀξ ἦχ
	τραχεῖα χώρα (αιτ. πληθ.)
	τραχεί χώρ


Τέλος φόρμας
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Αρχή φόρμας
	βαθὺ πέλαγος (γεν. εν.)
	βαθέος πελάγους
	βαρὺ πένθος (ον. πληθ.)
	βαρέα πένθη

	θρασὺς ἀνήρ (δοτ. εν.)
	θρασεῖ ἀνδρί
	βραδεῖα ὁδός ( γεν. πληθ.)
	βραδειῶν ὁδῶν

	ὀξὺς ἦχος (αιτ. εν.)
	ὀξὺν ἦχον
	τραχεῖα χώρα (αιτ. πληθ.)
	τραχείας χώρας


Τέλος φόρμας

Να συμπληρωθούν οι καταλήξεις του ενικού στα άλλα γένη [image: άσκηση]
Ασκήσεις  αρχική
Αρχή φόρμας
	
	αρσενικό
	θηλυκό
	ουδέτερο

	ον.
	βαρύς
	βαρ
	βαρ

	γεν.
	τραχ
	τραχείας
	τραχ

	δοτ.
	γλυκ
	γλυκ
	γλυκεῖ

	αιτ.
	εὐθ
	εὐθεῖαν
	εὐθ

	κλητ.
	εὐρύ
	εὐρ
	εὐρ


Τέλος φόρμας
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Αρχή φόρμας
	
	αρσενικό
	θηλυκό
	ουδέτερο

	ον.
	βαρύς
	βαρεῖα
	βαρύ

	γεν.
	τραχέος
	τραχείας
	τραχέος

	δοτ.
	γλυκεῖ
	γλυκείᾳ
	γλυκεῖ

	αιτ.
	εὐθύν
	εὐθεῖαν
	εὐθύ

	κλητ.
	εὐρύ
	εὐρεῖα
	εὐρύ


Τέλος φόρμας













Να συμπληρωθούν οι καταλήξεις του πληθυντικού στα άλλα γένη 

	
	αρσενικό
	θηλυκό
	ουδέτερο

	ον.
	βαρεῖς
	βαρ
	βαρ

	γεν.
	τραχέων
	τραχ
	τραχ

	δοτ.
	γλυκ
	γλυκ
	γλυκέσι

	αιτ.
	εὐθ
	εὐθείας
	εὐθ

	κλητ.
	εὐρεῖς
	εὐρ
	εὐρ


Τέλος φόρμας








[image: ] Σωστό! Μπράβο!

Αρχή φόρμας
	
	αρσενικό
	θηλυκό
	ουδέτερο

	ον.
	βαρεῖς
	βαρεῖαι
	βαρέα

	γεν.
	τραχέων
	τραχειῶν
	τραχέων

	δοτ.
	γλυκέσι
	γλυκείαις
	γλυκέσι

	αιτ.
	εὐθεῖς
	εὐθείας
	εὐθέα

	κλητ.
	εὐρεῖς
	εὐρεῖαι
	εὐρέα


Τέλος φόρμας


Τα τριτόκλιτα επίθετα της αρχαίας σε -ύς, -εῖα, -ύ στα νέα ελληνικά 



	ὁ ταχύς, ἡ ταχεῖα, τὸ ταχύ
	οδός ταχεί κυκλοφορίας

	ὁ παχύς, ἡ παχεῖα, τὸ παχύ
	εγχείρηση του παχέ εντέρου

	ὁ βαρύς, ἡ βαρεῖα, τὸ βαρὺ
	αθλητής στην άρση βαρέ βαρών

	ὁ ὀξύς, ἡ ὀξεῖα, τὸ ὀξύ
	στους οξ ήχους

	ὁ εὐρύς, ἡ εὐρεῖα, τὸ εὐρύ
	εφημερίδα ευρεί κυκλοφορίας


Τέλος φόρμας
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Αρχή φόρμας
	ὁ ταχύς, ἡ ταχεῖα, τὸ ταχύ
	οδός ταχείας κυκλοφορίας

	ὁ παχύς, ἡ παχεῖα, τὸ παχύ
	εγχείρηση του παχέος εντέρου

	ὁ βαρύς, ἡ βαρεῖα, τὸ βαρὺ
	αθλητής στην άρση βαρέων βαρών

	ὁ ὀξύς, ἡ ὀξεῖα, τὸ ὀξύ
	στους οξεῖς ήχους

	ὁ εὐρύς, ἡ εὐρεῖα, τὸ εὐρύ
	εφημερίδα ευρείας κυκλοφορίας


Τέλος φόρμας
Άσκηση στα φωνηεντόληκτα τριτόκλιτα επίθετα. Συμπλήρωσε τα κενά με τον κατάλληλο τύπο του επιθέτου: 
	1. Πολλαὶ ἡδοναὶ τὴν τέρψιν γλυκ (γλυκὺς) μέν, βραχ (βραχύς) δ' ἔχουσιν.
2. Ποταμῶν ταχ (ταχὺς) οὐκ ἀεὶ τὰ ρεύματα βραχ (βραχὺς) δ' ἔχουσιν.
3. Τῶν θρασ (θρασὺς) ἀνθρώπων πολλάκις ἡ ὁρμὴ βραχεῖα ἐστιν.
4. Πᾶσα εὐδαιμονία τέλος ταχ (ταχὺς) ἔχει.
5. Ὁ λιμὸς ποιεῖ ἅπαντα γλυκ (γλυκὺς).
6. Χιὼν ἐκ βαθ (βαθὺς) νυκτὸς πίπτει.
7. Αἱ συλλαβαὶ εἰσιν μακραὶ καὶ βραχ (βραχὺς).
8. Τῷ διπ (δίπηχυς) δόρατι τὸν ἐχθρὸν πεφόνευκεν.
9. Ὁ κύων τοῖς ὀξ (ὀξὺς) ὀδοῦσι δάκνει
10. Οὐχ ἡδ (ἡδὺς) ἐστι μάχεσθαι τοῖς κόραξιν.


Τέλος φόρμας

[image: ] Σωστό! Μπράβο!

Αρχή φόρμας
	1. Πολλαὶ ἡδοναὶ τὴν τέρψιν γλυκεῖαν (γλυκὺς) μέν, βραχεῖαν (βραχύς) δ' ἔχουσιν.
2. Ποταμῶν ταχέων (ταχὺς) οὐκ ἀεὶ τὰ ρεύματα βραχέα (βραχὺς) δ' ἔχουσιν.
3. Τῶν θρασέων (θρασὺς) ἀνθρώπων πολλάκις ἡ ὁρμὴ βραχεῖα ἐστιν.
4. Πᾶσα εὐδαιμονία τέλος ταχὺ (ταχὺς) ἔχει.
5. Ὁ λιμὸς ποιεῖ ἅπαντα γλυκέα (γλυκὺς).
6. Χιὼν ἐκ βαθείας (βαθὺς) νυκτὸς πίπτει.
7. Αἱ συλλαβαὶ εἰσιν μακραὶ καὶ βραχεῖαι (βραχὺς).
8. Τῷ διπήχει (δίπηχυς) δόρατι τὸν ἐχθρὸν πεφόνευκεν.
9. Ὁ κύων τοῖς ὀξέσι (ὀξὺς) ὀδοῦσι δάκνει
10. Οὐχ ἡδὺ (ἡδὺς) ἐστι μάχεσθαι τοῖς κόραξιν.


Τέλος φόρμας
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